
 

 

Kommentarer av Europaparlamentets talman Roberta Metsola 
Europeiska rådet 

Torsdagen den 21 mars 2024, Bryssel, Belgien 
 
God eftermiddag. 
 
När vi i dag träffas är det 77 dagar kvar tills valet till Europaparlamentet inleds. 
 
Vi vet vad som står på spel. Vi vet hur långt andra aktörer är redo att gå för att försöka störa 
vår demokratiska process. Och vi vet hur mycket vi behöver arbeta tillsammans för att få folk 
till valurnorna. 
 
Under den här valperioden har vi satt Europas signum på den globala geopolitiken och vi har 
försvarat vår europeiska stil i en värld i ständig förändring. Vi har blivit starkare på grund av, 
inte trots, de utmaningar vi ställts inför. Vi har fått den konstruktiva europeiska majoriteten att 
hålla ihop, och vi måste göra det igen. 
  
Europa levererar till folket, men vi måste få ut det budskapet i varje medlemsstat. Jag vill tacka 
er för era regeringars samarbete med att stödja Europaparlamentets kampanj. Tillsammans med 
ledamöter av Europaparlamentet har jag besökt flera av era länder för att försöka slå hål på 
Brysselbubblan och övertyga folket, särskilt de unga, om att gå och rösta. 
 
Det är ingen lätt uppgift. Och den blir inte lättare av att vi ser hur det i många länder görs försök 
att sprida desinformation, felaktig information och propaganda från aktörer som är fientligt 
inställda till det europeiska projektet. Som riktar in sig specifikt på olika samhällssektorer och 
befolkningsgrupper och säljer in falska narrativ om Europa på ett sätt som vi inte har sett i EU-
val förut. Det är ett hot som vi måste vara beredda på. 
 
Vi kan använda oss av både lagstiftning och andra metoder – särskilt i vårt sätt att hantera 
sociala medier. Lagstiftningsvägen har vi förordningen om digitala marknader, förordningen 
om digitala tjänster, AI-förordningen, förordningen om politisk reklam, mediefrihetsakten – 
men vi måste också vara beredda att göra ett bättre jobb på nätet. 
 
Vi får inte tillåta att den här destruktiva berättelsen, propagandan och desinformationen sprids 
utan att ge svar på tal. Vi måste även förstå att i samma ögonblick som vi antar en ny lag så 
finns det en ny digital verklighet att förhålla sig till. Det är en verklighet i konstant förändring 
som vi måste hantera. Vi måste vara redo att jobba tillsammans med plattformarna. 
 
Det här valet kommer att bli ett test på våra system och gör arbetet med att nå ut med vårt 
budskap ännu viktigare. 
 
Så min vädjan här är åter att i en svår kampanj motstå frestelsen att låta Bryssel bära 
hundhuvudet för allt som är fel utan att få beröm när det är på sin plats. 
 
Vi måste vara öppna och ärliga med våra framgångar – men även med det som vi kunde gjort 
bättre. När vi inte har infriat folkets förväntningar. När människor fortfarande känner sig 
utanför. När vår byråkrati har skrämt bort människor. 
 
Vår industri måste vara en del av ekvationen. Våra lantbrukare måste vara en del av ekvationen. 
Våra ungdomar måste vara en del av ekvationen. Människor måste känna förtroende för 



 

 

processen, de måste ha tillgång till de verktyg som gör att de kan klara omställningen och de 
måste ha råd till den. Annars kommer den inte att lyckas. Om den missförstås riskerar den att 
driva fler människor ut i politiskt utanförskap och göra dem mottagliga för extremernas 
locktoner. 
 
Det skulle bara ge bränsle åt de aktörer som ser Europa som ett hot. Som inget hellre vill än att 
vi blir svagare. 
 
Europeiska unionen är inte perfekt, men det är den bästa garantin för alla våra människor. Så 
låt oss laga det som behöver lagas. Och låt oss fortsätta bygga upp i stället för att ge den billiga 
cynismen möjlighet att trasa sönder. 
 
I retur kan vi få ett Europa som är starkare, som lyssnar på sina medborgare, som fungerar 
bättre, som är mer effektivt och ändamålsenligt. Som är stort i det stora och litet i det lilla, för 
att låna Jean-Claude Junckers berömda ord. 
 
Och inget är större än Rysslands hot mot freden. Vi måste fortsätta göra allt som står i vår makt 
för att hjälpa Ukraina att fortsätta försvara sig. 
 
Vi har redan gett starkt politiskt, diplomatiskt, humanitärt, ekonomiskt och militärt stöd till 
Ukraina, och här välkomnar Europaparlamentet antagandet av det 13:e sanktionspaketet och 
fonden för bistånd till Ukraina inom ramen för den europeiska fredsfaciliteten. 
 
I detta kritiska ögonblick får vårt stöd till Ukraina inte svikta. Vi måste skynda på och 
intensifiera leveranserna av utrustning som de behöver. 
 
Vi måste även hjälpa Ukraina genom att förlänga de autonoma handelsåtgärderna. Den 
preliminära överenskommelse som vi nådde i veckan syftar till att hjälpa Ukraina och samtidigt 
skydda våra lantbrukare och vår inre marknad. 
 
Den preliminära överenskommelsen omfattar en utvidgad förteckning över känsliga produkter 
och en förkortad tidsperiod för aktivering av den automatiska skyddsåtgärden. Detta bör hjälpa 
till att undvika marknadssnedvridning. 
 
Vi måste även fortsätta våra ansträngningar för att säkerställa rättvisa, ansvarsutkrävande och 
i slutändan fred. 
 
Vårt fredsprojekt är beroende av vår förmåga till säkerhet och självständighet. Så om vi menar 
allvar med att skydda vår kollektiva säkerhet måste vi också agera för att bygga en ny 
säkerhetsram för EU. 
 
I utformningen av denna nya arkitektur har vi redan kommit överens i flera frågor som många 
trodde var omöjliga. Nu måste vi vara redo för nästa steg i samarbetet mellan oss alla. I denna 
nya värld kommer det inte att hålla att köra solo. 
 
Därför är också utvidgning en fortsatt prioritering. För Ukraina, för Moldavien, för Georgien 
och för Bosnien och Hercegovina. För oss alla. 
 
De måste naturligtvis alla följa sin egen väg och uppfylla alla nödvändiga kriterier, men deras 
– och framför allt Ukrainas – framsteg med att nå delmålen har varit imponerande. 



 

 

 
Under de senaste tolv månaderna har även Moldavien och Bosnien och Hercegovina gjort 
anmärkningsvärda framsteg med sina reformer. Nu är det dags för oss att hålla vårt ord. Det är 
dags att inleda EU-anslutningsförhandlingar med Bosnien och Hercegovina och skicka en 
tydlig signal till människor på västra Balkan. 
 
I denna nya geostrategiska omgivning kommer ett utvidgat EU baserat på tydliga mål, kriterier 
och meriter alltid att vara vår bästa investering i fred, säkerhet, stabilitet och välstånd. 
 
Samtidigt kan vi inte bortse från att ett utvidgat EU kommer att kräva förändringar. 
Anpassningar. Reformer. Parlamentet har kommit med flera förslag om detta, bland annat om 
sin egen undersökningsrätt – som det inte hänt mycket med under de senaste tolv åren – och 
inledandet av processen med ett europeiskt framtidskonvent. 
 
En utvidgning kommer också att bidra till att främja Europas konkurrenskraft och förbättra den 
inre marknadens funktionssätt. Detta måste vara en prioritering inför nästa valperiod. Det är så 
vi får våra ekonomier att växa hållbart. Betalar våra skulder. Skapar jobb och lockar 
investeringar. Ser till att tillväxten fungerar för alla. Det är med en stark ekonomi som vi kan 
skapa välstånd, säkerhet och stabilitet. Stärka Europas plats i världen. 
 
Ett starkt Europa har en roll att spela i världsordningens skiftande landskap – inte minst i 
Mellanöstern. 
 
Den humanitära situationen i Gaza är desperat. Vi behöver utnyttja alla verktyg som står till 
vårt förfogande för att få in mer bistånd. Jag välkomnar Amaltheainitiativet och skulle särskilt 
vilja tacka Cypern för ert ledarskap. Men det är ändå landvägen som är det bästa sättet att 
distribuera biståndet i de volymer som behövs. 
 
Därför kommer Europaparlamentet att fortsätta att driva på för ett eldupphör. Därför kommer 
vi att fortsätta att kräva att de återstående i gisslan lämnas ut, och därför understryker vi att 
Hamas inte längre kan verka i straffrihet. 
 
Därför vill vi att det i dag kommer tydliga slutsatser om detta som pekar ut den vidare 
riktningen. 
 
Det är så vi får in mer bistånd till Gaza, räddar oskyldiga liv och gör framsteg med det akuta 
behovet av en tvåstatslösning som ger verkliga framtidsutsikter åt palestinierna och säkerhet åt 
Israel. 
 
En fred som stärker ett fredligt, legitimt palestinskt ledarskap och säkrar varaktig stabilitet i 
regionen. 
 
Detta gäller även situationen i Röda havet. Jag välkomnar Eunavfor Aspides, som kommer att 
hjälpa till att skydda denna ytterst strategiska sjöfartskorridor. Men det finns mer vi kan göra. 
 
I hela Europa–Medelhavsområdet påverkas företag enormt mycket av förseningar, problem 
med magasinering och finansiella återverkningar. Vi bör överväga en EU-ledd arbetsgrupp för 
att undersöka hur vi kan agera tillsammans för att lindra de socioekonomiska konsekvenserna. 
Även här finns det en roll för Europa att spela. 
 



 

 

Till sist: Eftersom detta är det sista formella Europeiska rådet före valet vill jag försäkra er om 
att Europaparlamentet kommer att fortsätta att arbeta in i det sista för att leverera resultat i de 
återstående lagstiftningsärendena, inklusive ett nytt migrationspaket. 
 
Att nå resultat i våra prioriteringar är i slutändan vårt bästa verktyg för att motverka 
desinformation och få människor att se vilken skillnad Europa gör. 
 
Tack för ert fortsatta engagemang, och ett särskilt tack till det belgiska ordförandeskapet för 
vad det redan har åstadkommit så här långt. Vare sig det handlar om lagstiftning, om att lyssna 
in allmänhetens synpunkter, om att öka medvetenheten om valet och hjälpa oss att få folk till 
valurnorna, om att hjälpa oss att se till att det nya parlamentet är redo för sin egen omställning. 
 
Tack. 


